
 
 

Møde: Bestyrelsesmøde 

Sted: Viborg Rideklub 

Dato: 1. februar 2021 kl. 19.00  

Deltagere: Palle Jakobsen, Bruno Simonsen, Ingelise Christensen, Bo Poulsen, Gitte Krogh, 
Christian Schou, Tine Berg Lie, Vibeke Voer Kjærsgaard, Mette Thostrup 
og Niels Henrik Christensen 

Næste møde: 1. marts 2021 kl. 19.00 Sted: Viborg Rideklub og på Teams   

Referent: Christian Schou   

 
 

 
1. Beretning fra daglig leder 

 Personale. To er sendt hjem på lønkompensation. Thomas blev skadet før jul og 
kom først tilbage i sidste uge. Vi taber på den manglende undervisning.   

 Elevheste/ponyer. Status er, at der er 25 stk., som er vort mål. En skal sælges, og 
Niels har kig på en hest. I så fald vil vi have 10 heste og 15 ponyer, hvilket er en 
passende sammensætning. Gennemsnitsalderen blandt elevdyrene vil falde 
væsentligt. Også af den grund skal der helst være et flow. Vibeke har forgæves 
prøvet en forespørgsel på Sjælland. Niels har ansvaret for køb og salg af elevdyr. 

 Aktuelle og fremtidige opgaver. Der er kørt salt på vej til hallerne og til helårsbanen. 
Det er nødvendigt med det vejr, vi har haft. Vi gør, hvad vi kan for at holde gang i 
hjulene. Hestene motioneres efter reglerne i hesteloven. Det er en udfordring kun 
at være 5 personer i hallen. Hvis de ligesom skolerne lukker op for de mindre børn, 
må vi planlægge efter det. Niels havde for noget tid siden kontakt til 
folketingsmedlem Ulla Tørnæs, formanden for instruktørforbundet, Torben 
Frandsen, og bestyrelsesmedlem i DRF, Jacob Ravnsbo. Budskabet er, at mange 
heste, der motioneres uden vejledning, bliver farlige for deres omgivelser, og så er 
det ikke til hestenes velfærd længere. Det vil ændre en del, hvis DRF kunne formå 
DIF til at anerkende ridesporten som en udendørs sport. Ingelise havde i den 
sammenhæng talt med Karoline Kjemtrup, som sagde, at det ville være risikabelt at 
presse mere på. Niels tager fat i Hestens Værn. Ingelise og Niels har set på 
ordensreglementet.  
Vi bruger ca. dobbelt så meget hø og wrap, som vi burde i privatafdelingen. Det er 
for dyrt og heller ikke sundt for hestene. Nu er det et tag-selv-bord. Fremover bør 
der indgås individuelle aftaler med opstalderne. Der kan også opsættes ”Hay bar” i 
boksen. Nøjagtig afvejning har i hvert fald været praktiseret i Holstebro 

Referat 



Sportsrideklub. Der skal indkøbes en vægt. Hø og wrap bliver fremover 
opmagasineret i en ny, lille hal ved siden af den lille ridehal.  

 Arrangementer. Der afholdes ridelejre hen over sommeren. 
 Uregelmæssigheder. Ingen. 

2. Beretning fra udvalg 
 Forretningsudvalg. Palle orienterede om wrapsituationen med uens leverancer, og 

han har i den forbindelse været i kontakt med leverandøren. Halmen har været 
direkte dårlig. Niels og Palle skal tale med en anden mulig leverandør, men er også i 
dialog med den hidtidige. Bruno spørger foderleverandøren, om vi kan få forlænget 
kontrakten til den hidtidige pris. Bruno oplyste, at afdragene på minilæsseren 
udløber i maj, men med en restgæld. Vi kan få 145.000 kr. + moms og kan lease en 
ny i 5 år med en udbetaling på 10 %. Det vil give en besparelse på 500 kr. om 
måneden. Palle har talt med formanden for Teknisk Udvalg i Viborg Kommune, 
Johannes Vesterby, om det planlagte byggeri ud mod Birgittelyst, som i givet fald vil 
betyde ca. 25 % mere trafik forbi rideskolen. Det afgørende er, om der er ordentlige 
forhold, så trafikken kan afvikles forsvarligt. Forslaget om byggeriet er indtil videre 
nedstemt. 

 Ponyudvalg. Intet. 
 Stævneudvalg. Intet. 
 Cafeteriaudvalg. Intet. 
 Sponsorudvalg. Ingelise har søgt 3. omfang af coronahjælpepuljen og skal søge 

nogle fonde i med frist i februar. Hun har også været i kontakt med Realdania, som 
ikke vil give tilskud til en ny ridehal, men eventuelt nogle andre projekter. 

 Foldudvalg. Vi har fået lov til at bruge folden syd for Kolbækvænget. Palle har gået 
alle hegnene igennem og ordnet strømføringen. De går videre med etablering af 4 
skovfolde og 5-6 yderligere folde.   

 Bygnings- og vedligeholdelsesudvalg. Vi har fået tilbudt en hal på ca. 12 gange 20 
meter gratis, som vi vil bruge bl.a. til hø og wrap. Vi skal dog betale for flytningen. 
Samlet løber det nok op på i alt ca. 75.000 kr. med nye plader. 

3. Økonomi. Bruno redegjorde for status. Vi opsætter led-lys i alle lygterne på 
udendørsbanen. Udgift til vandingsanlæg i hallerne søges hos kommunen og ved fonde. 
Det drejer sig om helt nyt anlæg med tidsstyring i hal 3 og renovering med etablering af 
tidsstyring på anlæggene i hal 1 og 2. Det koster 92.000 kr. + moms at få renoveret p-
pladsen. Fire vinduer i det gamle cafeteria udskiftes, og vi modtager tilbud på 7 nye 
termoruder i det gamle cafeteria ud mod ridehallen. Det koster 140 kr. pr. kvm. at lægge 
riste ved indgangen til den store ridehal. 

4. Covid-19. Hvordan kompenserer vi økonomisk for den nedsatte aktivitet? Vi forventer 
at modtage yderligere fra corona-puljen. Gitte foreslog, at vi udbyder støttepakker, som vi 
gjorde sidste forår, men knyttet til hestene i stedet for personerne. Forskellige modeller 
blev vendt. Palle foreslog auktion over varer, som donorer ikke har fået solgt i 



coronatiden. Bruno sender mail ud til eventuelle donorer. Vi overvejer at etablere 
mulighed for indkøb af (ride)tøj med klublogo. 

5. Eventuelt. Ingelise nævnte en overvejelse, hun har haft med Tia om nomineringer. Der 
var enighed om, at vi overvejer forslaget, når aktiviteten er tilbage på normalt niveau. 
Ingelise spurgte, hvad man kan forvente som lejer af en spåneboks? Hvor ofte muges der i 
bund? Er der faste regler? Niels skitserede reglerne. Det blev drøftet, hvor mange heste 
der kan trækkes til og fra fold i ordningen med beridereleverne, som i tilfælde trækker op 
til 3 ponyer ad gangen. Ved utilfredshed kan opstalderne henvende sig til beridereleverne 
eller Niels. Palle og Niels vender det på tirsdagsmødet i morgen. 

Alle bestyrelsesmedlemmer og -suppleanter, som er på valg, bedes på næste møde 
oplyse, om de genopstiller. 


